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Östersjökommitténs möte den 26 januari 2024 
 
Deltagare: Ami, Guje, Kerstin, Louise, Sven och Wanja 
 

1. Sven hälsade välkomna till mötet och Kerstin utsågs till sekreterare. 
 

2. Godkändes föregående protokoll och förslaget till agenda. 
 

3. Plats på mässan ”Allt för sjön” har vi fått oss tilldelat lördagen den 9 
mars. Hittills har 5 rotarianer från vår klubb anmält intresse för 
bemanning av montern, vilket bör räcka, men fler är välkomna att 
anmäla sitt intresse senast den 30 januari. 16 klubbar kommer att 
deltaga och vi kommer att vara en del av ett miljöområde på ca 100 – 
200 kvm, för vilket Expedition Rädda Östersjön liksom förra året är 
ansvariga. Arbete kring designen av och innehållet i montern pågår. 
Nästa möte med planeringsgruppen (där Sven, Wanja och Guje ingår) är 
bokat den 30 januari kl. 14. 

 
4. Hållbarhetsfestivalen på Gustavsbergsteatern lördagen den 27 januari. Vi 

kommer att ha ett bord bemannat av Sven, Guje och P-O + gärna en till. 
Vi kommer att informera om vårt Östersjöarbete samt ha ett antal ”50 
sätt att rädda Östersjön” till försäljning. Fler är välkomna att besöka och 
mingla. Vi hoppas på att hitta lokala kontakter för ett vidare samarbete 
med dessa. Naturskyddsföreningen kan vara en tänkbar kandidat. Vi 
kommer även att informera om/marknadsföra Östersjökontraktet.  

 
5. BASRAN har ett webbinarium den 23 mars kl 11-14. Inbjudan till mötet 

finns på deras hemsida www.basran.eu  
”RYLA Baltic Sea 2024” kommer att gå av stapeln i Finland. Sverige har 
endast fått plats för två deltagare i år så vi kommer att ligga lågt. Även 
denna inbjudan finns på hemsidan www.basran.eu  
BASRAN har styrelsemöten 1a söndagen varje månad på kvällstid. Nästa 
möte är den 4 februari. 

 
6. Vattentestväskan. Internationella Skolan visar bristande intresse. Louise 

har vid ett flertal tillfällen kontaktat dem som lovat återkomma vilket de 
ej har gjort så vi släpper dem eller åtminstone ”ligger vi inte på”. 
Kommunen har köpt 11 väskor vilka de har kvar. 

http://www.basran.eu/
http://www.basran.eu/
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Sven har talat med kyrkan om väskor till konfirmander men kyrkan tror 
det skulle passa bättre till yngre och kan ev tänka sig till sitt 
sommarläger. Lotta Danielsson återkommer i frågan. 
Louise har även haft kontakt med Hemmestaskolan och de skall ha 
kontakt igen i februari. Engelska Skolan tycker att väskan lämpar sig 
bättre för äldre barn då de kan göra mer nytta då de har större 
kunskaper och kan tillgodogöra sig budskapet bättre.  
Sven har fått kontakt med scouterna, som i dagsläget vist  bristande 
intresse för vattentestväskan. 

 
7. Projektet Levande vikar 

BalticWaters hade dagen före mötet skickat ut ett nyhetsbrev om 
projektet - https://balticwaters.org/i-ar-vantar-resultat-fran-fallstudier-
och-fler-atgarder-i-projektvikarna/  
Just nu händer inte så mycket, men vi följer utvecklingen bl.a. lokalt 
genom P-O. 

 
8. Våtmarker 

Ami hade i mail före mötet meddelat följande: 
”Jag har varit i kontakt med Sportfiskarna och talat med Nils Ljunggren. 
Viktor Sandberg är bortrest så Nils är inte 100 säker på att alla de projekt 
de har på Värmdö kan vara aktuella för samarbete - men jag drar här det 
som är aktuellt så kan ju vi diskutera vilka som vi känner mest för: 

1. De har projekt med kommunen för Skärgårdsskolorna (där kan ju 
vattenväskan vara aktuell?) 

2. De har också en IOP (Ideburet offentligt partnerskap) med kommunen 
om Hemmesta Sjöäng (möjligt att det inte går att klämma in ny part i 
den) 

3. De ska arrangera Våtmarkens dag med kommunen på Hemmesta Sjöäng 
i april - och där vore det ju kul att finnas med. 

4. De ska installera fiskkamera i Sjöängen för att kunna följa fisken och 
också märka fisken så att de kan studera vart gäddorna håller till när de 
lämnar Sjöängen. 

5. Sen har de ett problemområde och det är lite våtmarker som har 
restaurerats men där markägarna inte underhåller tillräckligt. Det 
handlar om Evlinge Träsk och Kalvandö våtmarker som ju ägs av Lax 
(AnnCharlotte) Dessa våtmarker rinner ner i Hemmesta Sjöäng så det är 
av vikt att de håller måttet. Här tycker jag att det finns all anledning att 
aktivera oss då AnnCharlotte är Rotarian och vi bör kunna ha en bra 
dialog med dem.” 

https://balticwaters.org/i-ar-vantar-resultat-fran-fallstudier-och-fler-atgarder-i-projektvikarna/
https://balticwaters.org/i-ar-vantar-resultat-fran-fallstudier-och-fler-atgarder-i-projektvikarna/
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Sportlovsfiskarna har samarbete med kommunen om Hemmesta Sjöäng. 
De vill ha fiskkamera och fiskmärkning. De önskar få mer information om 
gäddornas förflyttningar.  
Våtmarkerna vid Evlinge Träsk och Kalvandö underhålls ej utan tillåts 
”becka igen”. Beslutades att Ami tar kontakt med markägaren Ann-
Charlotte Lax och hon söker även få mer info av Viktor. Guje föreslår att 
vi bjuder in Viktor till ett föredragshållande under ett frukostmöte.  
Beslutades också att Ami tar kontakt med Martin Olgemar på 
Länsstyrelsen, som bor i Gustavsberg som enligt besked från Wanja är 
ansvarig för våtmarker. Ami har redan kontakt med Gustav Almkvist, 
också på Länsstyrelsen. 

9. Inget nytt avseende boken ”50 sätt att rädda Östersjön”. Klubben har 
nyligen köpt in ytterligare 50 ex. Wanja hade med sig 30 stycken och en 
lapp med QR-kod till försäljningen på Hållbarhetsfestivalen. 
 

10. Båtlinjen Ålstäket – Stockholm 
Sven meddelar att det nu tagits beslut om att det kommer att gå två 
båtar, vilka gör 18 knop, med dieselmotor. Kontraktet löper på två år. 
Transporten tar dessvärre 70 minuter. Svens försök att hitta finansiär för 
elbåt har inte lyckats. 
 

11. Mycomine 
Wanja har kontakt med dem men ligger lågt just nu. 
Guje kontaktar Konrad Stralka på BalticWaters, som bett om en ny 
kontakt med Mycomine i januari avseende Studsvik. 
 

12. Utbildningen för nya Östersjöambassadörer är i full gång. 
Se artikeln på distriktets hemsida genom följande länk: 
https://www.rotary2370.se/Stories/succé-för-utbildningen-av-
östersjöambassadörer 
Här kan Du bl.a. ta del av Tina Elfwings presentation i steg 1 och de 
dokument, som hon hänvisade till. 
Mössor är beställda, men priset är höjt från 20 till 30 EURO. 

 
13. Förslag till Östersjöföredrag 

- Presentation av Östersjökommitténs verksamhet. 
- Presentation av Viktor Sandberg från Sportfiskarna genom Ami enligt 

ovan. 
- Presentation av Martin Olgemar från Länsstyrelsen genom Ami. 

https://www.rotary2370.se/Stories/succé-för-utbildningen-av-östersjöambassadörer
https://www.rotary2370.se/Stories/succé-för-utbildningen-av-östersjöambassadörer
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- Diskuterades föredrag och ev. studiebesök på Hölö enligt Amis förslag 

och tidigare översända filmer nedan: 

”Kretsloppsanläggning för toalettvatten - YouTube - en film på 4,5 
min, och en annan film kallad Ripples on Baltic waters - with subtitles 
- YouTube på drygt 28 min, som handlar om tre lantbrukare i tre olika 
länder runt Östersjön, och hur de gör för att skydda vattnet. En av 
lantbrukarna, Jan-Christer Carlsson, är driftentreprenör på 
våtkomposten och det är på hans mark som Telge Nät arrenderar och 
byggt upp våtkomposten på.” 
Beslutades att Ami pratar med programkommittén om föredraget, som 
sedan ev. kan leda till ett studiebesök tillsammans med andra klubbar 
(InterCity). 

- Scrubber. 10 rederier har skrivit under en gemensam artikel. I Finland 

ska de ev. förbjuda scrubber på sitt territorialvatten. .  

Wanja undersöker ev. föredragshållare. 
 

14. Kontakter.  
Kontakterna som diskuterdes framgår ovan. Vid Hållbarhetsfestivalen 
kommer vi att få kontakt med bl.a. Naturskyddsföreningen och Pella 
Thiel. 
 

15. Övriga frågor. Wanja har låtit trycka upp provex av broscher/ ”knappar” i 
3 storlekar med ett mycket vackert skärgårdsmotiv (foto privat). 
Diskussionen kring detta mynnar i att vi enas om mittenstorleken. Wanja 
diskuterar vidare med ”knapptryckaren” om huruvida det går att skärpa 
till texten ”Rädda Östersjön” med att göra den mörkare, större och/eller 
två rader. Beslutades om att Wanja köper in 75 stycken à 6:20 inkl. 
moms. 

 
16. Nästa möte beslutades till fredagen den 1 mars. 
 
17. Mötet avslutas och Sven tackar för allas deltagande.  

 
Vid pennan och tangentbordet, 
Kerstin med viss justering av Sven och Guje 
 
 

https://www.youtube.com/watch?v=5N3gx2Z6Xe4
https://www.youtube.com/watch?v=4DwxTl4QX2Q
https://www.youtube.com/watch?v=4DwxTl4QX2Q

